
 1

П Р О Т О К О Л 

№ 13 

 

Днес, 10.12.2024 г., от 16:00 часа, в зала 304 на община Шумен се състоя заседание на ПК по 

„Просвета, образование и наука”. 

 

На заседанието присъстваха:  

Албена Иванова-Неделчева   - председател 

Бисерка Йовчева                      - зам.-председател 

Борис Иванов     - член 

Васил Тодоров     - член 

Мийрям Салим-Ахмед             - член 

Павел Павлов                            - член 

Янко Янков     - член 

 

На заседанието присъства още: г-жа Ася Аспарухова – председател на ОбС, доц. д-р 

Виктория Ковчазова – зам.-кмет „Образование и култура“, г-жа Станислава Станкова - гл. експерт 
„Бюджет и финанси в образованието”. 

 

Заседанието беше открито и ръководено от председателя на ПК ПОН - г-жа Албена Иванова-
Неделчева. 

 

С 5 гласа „за”, без „против” и без „въздържали се”, комисията прие следния 
 

ДНЕВЕН РЕД: 

 

I. Докладни записки за предстоящата сесия. 

1. Текущи промени по прихода и разхода в бюджета на Община Шумен за 2024 г., към 

01.12.2024 г. - докладна записка от проф. Хр. Христов – кмет на община Шумен - /т. 5 от дневния 

ред на предстоящата сесия/. 

2. Кандидатстване по процедура „Утвърждаване на интеркултурното образование чрез 
култура, наука и спорт“.  – докладна записка от проф. Хр. Христов – кмет на община Шумен /т. 14 

от дневния ред на предстоящата сесия/. 

 

II. Текущи въпроси. 

 

 

ПО ПЪРВА ТОЧКА 

Докладни записки за предстоящата сесия 

 

1. Текущи промени по прихода и разхода в бюджета на Община Шумен за 2024 г., към 

01.12.2024 г. - докладна записка от проф. Хр. Христов – кмет на община Шумен - /т. 5 от дневния 

ред на предстоящата сесия/. 

Г-жа Албена Иванова – Неделчева – председател на ПК ПОН, представи текста от докладната 
записка и даде думата за разяснения, мнения и становища. 

Г-жа Станислава Станкова - гл. експерт „Бюджет и финанси в образованието” направи 

подробни разяснения по текста на докладната записка. 
Г-жа Бисерка Йовчева –заместник-председател на ПК ПОН – „Аз си изясних какво се 

случва с бюджета и разбрах, че по един или друг начин са предвидени нещата в едно перо, а трябва 
да бъдат в друго, за да могат да се използват.“ 

Г-жа Албена Иванова – Неделчева – председател на ПК ПОН – „Имам въпрос относно 

таблица на стр. 4, със сума 1 270 000 лв.“ 

Г-жа Станислава Станкова - гл. експерт „Бюджет и финанси в образованието” – „Не 
мога да взема отношение по тази точка. Не касае функция „Образование“.“ 
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 Г-жа Албена Иванова – Неделчева – председател на ПК ПОН – „Тук разбирам, че се 
увеличават средствата?“ 

 Г-жа Станислава Станкова - гл. експерт „Бюджет и финанси в образованието” – „Не 
мога да взема отношение. Това касае отдел „Бюджет и финанси“.“  

Г-жа Албена Иванова – Неделчева – председател на ПК ПОН – „За временните безлихвени 

заеми още миналата година, когато се подготвяше бюджета, лично аз исках да се завиши този 

параграф, тъй като училищата имаха необходимост от някаква сигурност. Въпреки, че от този 

параграф да се ползват пари от временни безлихвени заеми е малко по-трудно, но исках да има 
средства, защото ние сме в ситуация, в която трябва да се изпълняват програми. Една от тях е 
STEM, където имаме едни средства, но всъщност ние ги нямаме в наличност и чак след направени 

разходи едва тогава може да ги получим, а това отнема време. Виждам, че се завишава сумата, но 

защо точно с толкова?“ 

Г-жа Станислава Станкова - гл. експерт „Бюджет и финанси в образованието” – 

„Вероятно са консолидирани и е видяна необходимост за такъв размер.“ 

Г-жа Албена Иванова – Неделчева – председател на ПК ПОН – „За какво е тази 

необходимост? Това е моят въпрос, на който може би ще бъде отговорено на друга комисия или на 
сесия. Относно разходите в т. 2.1.3. си бях отбелязала, че не са описани конкретно нещата, но 

всъщност получихме разяснения. Искам още малко информация относно 2.1.4. -  таблицата, която е 
свързана с 83 004 лв. във връзка със счетоводителите. Детските градини вече са изцяло на 
делегирана дейност?“ 

Г-жа Станислава Станкова - гл. експерт „Бюджет и финанси в образованието” – 

„Счетоводното обслужване е изцяло делегирана част вече.“ 

Г-жа Албена Иванова – Неделчева – председател на ПК ПОН – „Тези средства бяха 
заделени?“ 

Г-жа Станислава Станкова - гл. експерт „Бюджет и финанси в образованието” – „Точно 

така, защото организацията на счетоводното обслужване беше от Община Шумен. С решението за 
приема на бюджета в т. 25, беше делегирано това право на всеки директор да може да си сключва 
договор за счетоводно обслужване и тези средства просто ги прехвърляме по институциите.“ 

Г-жа Албена Иванова – Неделчева – председател на ПК ПОН – „Вие ги прехвърляте на 
всички 28 детски градини. Давате им средствата от местна дейност, превеждате ги на детските 
градини, да покрият разходите в тази част?“ 

Г-жа Станислава Станкова - гл. експерт „Бюджет и финанси в образованието” – „Тези 

средства предвид, че бяха отделени 90 000 лв. от общинският бюджет и пак казвам, че януари месец 

бяха извършени разходи за счетоводно обслужване от Община Шумен. Остатъкът от средства, 
които са в размер на 83 004 лв. Постъпи докладна записка от директорите, които направиха 
предложение в населените места тези средства да бъдат по 1 845 лв., а за детски градини в града 3 

804 лв. Ясно е, че за 11 месеца не могат да се покрият разходите за един счетоводител в такива 
размери, но те си доплащат разликата.“ 

Г-жа Албена Иванова – Неделчева – председател на ПК ПОН – „В крайна сметка стигат ли 

им парите?“ 

Г-жа Станислава Станкова - гл. експерт „Бюджет и финанси в образованието” – „Ние 
подпомагаме тази дейност, от държавно делегираните си средства те си покриват разликата. Всички 

счетоводители са изцяло на граждански договори и всеки директор си сключва със съответният 
счетоводител.“ 

Г-жа Албена Иванова – Неделчева – председател на ПК ПОН – „Това са моите въпроси, 

които бяха по-скоро да се изяснят някои неща по докладната записка.“ 

 

 Няма други желаещи от членовете на комисията да вземат думата по разглежданата докладна 
записка. 

 

Гласуване по т. 5 от дневния ред на предстоящата сесия: 

Със 7 гласа „за”, без „против” и без „въздържали се” ПК взе следното 

решение: Подкрепя решението от докладната записка във функция 

„Образование“. 
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2. Кандидатстване по процедура „Утвърждаване на интеркултурното образование чрез 
култура, наука и спорт“.  – докладна записка от проф. Хр. Христов – кмет на община Шумен /т. 14 

от дневния ред на предстоящата сесия/. 

Г-жа Албена Иванова – Неделчева – председател на ПК ПОН, представи текста от докладната 
записка и даде думата за разяснения, мнения и становища. 

Г-жа Албена Иванова – Неделчева – председател на ПК ПОН – „Точката е свързана с това, 
че за кандидатстването по тази програма е необходимо да има съгласието и подкрепата на 
Общинският съвет. Програмата е свързана с така наречените „меки мерки“, които могат да се 
използват в различни дейности и мероприятия свързани с интеркултурното образование на  младите 
хора. Касае деца от етносите, дава им се възможност да посещават различни културни мероприятия. 
Става въпрос за маргинализирани групи. Общината има право да кандидатства по едно 

направление, доколкото се запознах с условията. Минималната стойност по програмата са 100 000 

лв., максималната е 500 000 лв.  Не се изисква съфинансиране. Дано да се случат нещата. Хубаво е, 
когато има възможност да се кандидатства по проекти и да се подпомогнат деца аз смятам, че най-

малко трябва да се кандидатства.“ 

Доц. д-р Виктория Ковчазова – зам.-кмет „Образование и култура“ – „Срокът е до края на 
януари. Хубавото е, че имаме приета стратегия и ще може да се стъпи и на този документ. Едно от 
условията за кандидатстване е да имаме приета такава стратегия. Идеята е да се обхванат училища и 

детски градини в Община Шумен, а не само в града, което е хубаво.“ 

 Г-жа Албена Иванова – Неделчева – председател на ПК ПОН – „Това може би трябваше да 
добавим за детските градини и училища в Ивански и Друмево, както и още едно населено място.“ 

Доц. д-р Виктория Ковчазова – зам.-кмет „Образование и култура“ – „Хубаво е тези деца 
да съумеят да посещават културните ни институти, културните ни събития – театър, кино, 

библиотека и най-хубавото е, че не се изисква съфинансиране.“ 

Г-жа Албена Иванова – Неделчева – председател на ПК ПОН – „Да, само, че аз имам един 

съвет тук, когато се подготвя целият проект да се има предвид, че не трябва да се преповтарят 
дейности. Една голяма част от училищата участват в различни проекти. Тук е важно да се изберат 
такива детски градини и училища, които не участват с подобен вид дейност. Ориентирането към 

детските градини е много добра възможност, защото те имат по-малка възможност да участват по 

такива проекти, по които участват училищата. Колеги, аз предлагам да подкрепим 

кандидатстването на Общината по този проект.“    

 

Няма други желаещи от членовете на комисията да вземат думата по разглежданата докладна 
записка. 

Гласуване по т. 14 от дневния ред на предстоящата сесия: 

Със 7 гласа „за”, без „против” и без „въздържали се” ПК взе следното решение: 
Подкрепя решението от докладната записка 

 

 

 

ПО ВТОРА ТОЧКА 

Текущи въпроси. 

 

Г-жа Албена Иванова – Неделчева – председател на ПК ПОН – „Бяхме си говорили да 
провеждаме наши заседания в училища, а може и в детски градини. Това трябва да стане с 
предварителна заявка, доколкото разбирам, във връзка с излъчването. Можем да дадем старт с едно 

от училищата естествено ако те се съгласят, но след разговори директорите казаха, че нямат нищо 

против без да нарушаваме учебният процес. Може би в началото на януари трябва да съобщим за 
желание да проведем комисията на друго място.“ 

Г-жа Ася Аспарухова – председател на ОбС – „Най-вероятно, да.“ 

Г-жа Албена Иванова – Неделчева – председател на ПК ПОН – „Ще затрудни ли много 

това процеса на работа?“ 
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Г-жа Ася Аспарухова – председател на ОбС – „Аз разговарях по повод желанието на ПК 

МДС да имат изнесено заседание. Те също искаха да имат такова сега през месец декември. Не е 
невъзможно, но наистина ще затрудни. Не е невъзможно, ще го направят, но наистина е хубаво 

предварително, за да може да се подсигури това.“ 

 Г-жа Албена Иванова – Неделчева – председател на ПК ПОН – „Добре колеги, нека не 
бъде всеки месец въпреки, че моята идея беше тази.“ 

Г-н Янко Янков – член на ПК ПОН – „С оглед на усложнените условия за живо предаване на 
комисиите, на нас пак нищо не ни пречи да си ходим по училища и детски градини, но не да 
провеждаме комисията там. Да направим среща с колектива, да видим проблемите им.“ 

Г-н Васил Тодоров – член на ПК ПОН – „ Както беше комисията по екологията във ВиК.“ 

Г-жа Албена Иванова – Неделчева – председател на ПК ПОН – „Добре. Други въпроси, 

колеги.“ 

Г-н Павел Павлов – член на ПК ПОН – „Утре имаме среща в 14:00 часа и тя е интересна. Ако 

може да научим нещо там? Има ли намерение Общината ако разбира се ПМС-то позволят да се 
вземат преходните остатъци? Какво е становището на Общината?“ 

Г-жа Албена Иванова – Неделчева – председател на ПК ПОН – „Това е частен въпрос, г-н 

Павлов. Накратко срещата е във връзка с реализираните остатъци в края на бюджетната година в 
училищата. По-голяма част от остатъците са целеви, те не могат да бъдат използвани по друго 

направление.“ 

  

 

Поради изчерпване на дневния ред заседанието беше закрито в 16:30 часа. 
 

 

 ПРЕДСЕДАТЕЛ на ПК:   

  /д-р А. Иванова-Неделчева/ 
 

ПРОТОКОЛИСТ: 

                             /София Язаджи/ 

 


